
Z á p i s 
z jednání Pracovního týmu RHSD pro vnitřní trh 

dne 3. dubna 2013 od 9.00 hodin,  

 
Přítomni: viz. prezenční listina 

 

Z. Juračka přivítal všechny přítomné, které seznámil s programem jednání, který byl 

následně jednomyslně odsouhlasen.  

 

Program jednání: 

 Projednání a diskuse k materiálu pro mimořádné jednání Pléna RHSD dne 9. 4. 

2013  

 Plán dalšího vývoje činnosti PT RHSD pro vnitřní trh 

 Různé 

 
Všichni členové PT RHSD pro vnitřní trh obdrželi předem písemný materiál, který bude předložen i 

na mimořádném jednání Pléna tripartity dne 9. 4. 2013 a zároveň byli vyzváni, aby zaslali své 

připomínky písemně. 

 

Z. Juračka podal ústní komentář k zaslanému materiálu. 

 

MPSV se vyjádřilo, že nemá žádné připomínky. 

 

Dále připomínku technického charakteru zaslala Ing. Marie Boušková -  ČSÚ, kterou níže uvádíme a 

která bude následně v materiálu zohledněna. 

v bodu  

2)   Návrhy na opatření směřující ke zlepšení legislativy z titulu ochrany spotřebitele a výběru 

daní  
na straně 4 materiálu se uvádí: 

Povinnost evidovat platby z prodeje a z nákupu lihovin se dotkne maximálně 137 tis. subjektů, jejichž 

převažující činnost dle informací Českého statistického úřadu spadá pod prodej lihovin 

v maloobchodě a hostinskou činnost. Toto číslo lze považovat za maximální vzhledem ke skutečnosti, 

že jde o kategorie činností, které definují obecně prodej nápojů či stravování v restauracích 

a pohostinství. 

  

Podle posledních odhadů ČSÚ je do maloobchodu celkem (CZ - NACE 47) podle převažující činnosti 

zařazeno cca 137 tisíc aktivních subjektů, z toho do prodeje potravin (CZ NACE 471 a 472) cca 60 

tisíc subjektů. Ve stravování a pohostinství a ubytování (CZ NACE 55 a 56) je odhad  zhruba 60 tisíc 

aktivních subjektů.  

Údaj uvedený v textu tedy odpovídá počtu subjektů za celý maloobchod. 

 Navrhuji zmíněný odstavec upravit: 

Povinnost evidovat platby z prodeje a z nákupu lihovin se dotkne maximálně 137 tis. subjektů, jejichž 

převažující činnost dle informací Českého statistického úřadu spadá pod prodej lihovin 

v maloobchodě a maximálně 60 tis. subjektů, jejichž převažující činnost spadá pod ubytovací a 

hostinskou činnost. Toto číslo lze považovat za maximální vzhledem ke skutečnosti, že jde o kategorie 

činností, které definují obecně prodej nápojů či stravování v restauracích a pohostinství 

 

Zástupce KZPS – ATOK – J. Kohoutek vyjádřil v písemném stanovisku názor, že nesouhlasí se 

závěrem a)., tedy v prvé fázi odložit projednávání otázky vztahu mezi OSVČ a zaměstnavateli a 

zaměstnanci. V materiálu bylo navrženo věnovat se této otázce v době, kdy bude větší politická vůle 

tuto záležitost řešit. J. Kohoutek ve své připomínce navrhl, aby byla vytvořena určitá platforma ze 



zástupců, kteří se domnívají, že se jedná o narušování podnikatelského prostředí. Tato platforma by 

trvale poukazovala na jednotlivé nešvary. 

 

Hospodářská komora – P. Kužel – vyjádřil názor, že podporuje a souhlasí s názorem Z. Juračky, 

který v HK zastupuje obchodníky. Toto vyjádření potvrdil i přítomný zástupce HK - P. Valenta. 

 

R. Dvořák – KZPS – SČMVD – vyjádřil za KZPS jednoznačnou podporu a souhlas s daným 

materiálem. 

 

Podrobně byla rozebírána i opatření související s „metanolovou aférou“, jejíž řešení a následně 

navržená legislativa je zcela nevyhovující. 

 

Z. Juračka zdůraznil, že obchodníci kladou velký důraz na ochranu spotřebitele a jeho zdraví a až jako 

druhotné je možné uvést daňové dopady. 

Dále informoval o dopise do Bruselu – dotaz ohledně tzv. „dohledatelnosti“.  Zároveň uvedl, že 

zajištění dohledatelnosti zboží není možné bez registrace tržeb. 

 

Problematiku metanolové kauzy doplnil i zástupce Asociace hotelů a restaurací – V. Stárek, který 

potvrdil, že všichni poctiví provozovatelé restauračních zařízení očekávali, že dojde ke zpřísnění 

podmínek prodeje alkoholu a oni jako poctiví na tom budou „profitovat“ před těmi nepoctivými, kteří 

obcházejí legislativu a neplatí daně. Bohužel dosud navrhovaná legislativa tomu v žádném případě 

nenapomáhá. 

Jako další problém, který trápí hoteliéry, uvedl záležitost místních poplatků, jejichž zvýšení se chystá. 

Bohužel se domnívá, že opět dojde k situaci, kdy se toto navýšení dotkne pouze těch poctivých a 

ostatní, kteří je neplatili doposud, budou platnou legislativu obcházet i nadále, a proto se jich toto 

opatření příliš nedotkne. 

 

D. Gavlasová  - ČMOS PH a CR vyjádřila stanovisko, že odbory zaslaný materiál podporují. 

 

L. Dupal – Sdružení českých spotřebitelů – kvitoval tento záměr, kdy hlavním cílem je ochrana 

spotřebitele a zároveň poukázal, že v podobných opatřeních by měla být zohledněna i oblast 

elektronického obchodu. Jako zástupce spotřebitelských sdružení tuto snahu vítá a nemá 

k předloženému materiálu žádné připomínky. 

 

V. Stehno – jako autor druhé části písemného materiálu – poskytl podrobný komentář k této části. 

 

Bylo zároveň domluveno, že podobný materiál jako byl zpracován za oblast obchodu, bude 

vypracován i za oblast pohostinství. Zpracování této části se ujme Asociace hotelů a restaurací – člen 

SOCR ČR. 

 

Závěr: 

Všichni účastníci jednání vzali na vědomí materiál, který bude předložen na jednání mimořádné 

Plenární schůze RHSD dne 9. 4. 2013. V případě, že členové PT RHSD měli nějaké připomínky, 

tak byly zaslány písemně – viz. zápis výše, ostatní žádné další připomínky neprezentovali. 

 

           
          Ing. Zdeněk Juračka 

vedoucí PT RHSD pro vnitřní trh 

 

Zapsala: I. Vlčková 

V Praze 3. 4. 2013 


